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BRMG0063/KRI/07 

PROTOKÓŁ   Nr  06/04/2007 

z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska 

z  posiedzenia    odbytego  w  dniu    3  i  4    kwietnia  2007    roku. 

W    dniu  3  kwietnia    2007r .  Komisja  obradowała    pod    przewodnictwem, 
Jer zego Borowczaka   wicepr zewodniczącego  Komisji. 

Obecność   w  dniu  3 kwietnia  2007r. 
Komisja    obradowała    w  składzie    6osobowym,    wg    załączonej  listy    obecności,  która 
stanowi załącznik nr  1   do niniejszego  protokołu. 

Nieobecny:  radny  Stefan  Grabski 

Lista  osób   uczestniczących  w posiedzeniu  stanowi załącznik nr  2  do protokołu. 

Prowadzący  obrady  radny Jerzy  Borowczak – wiceprzewodniczący Komisji 
Powitał  wszystkich  obecnych. Zapoznał  z proponowanym porządkiem obrad dwudniowego 
posiedzenia Komisji, który    stanowi załącznik nr 3  do niniejszego  protokołu. Jednocześnie 
zaproponował  zmianę  porządku,  tj. planowany  punkt  2    informacja  na temat realizacji 
uchwał Rady Miasta Gdańska   za  2006r.  omówić  jako punkt  1, a  planowany punkt  1: 

•  przedstawienie protokołów    i omówienie   wyników   kontroli  z   wykonania   budżetu 
miasta    Gdańska  za    2006r.  a    przeprowadzonych    przez    członków  Komisji 
Rewizyjnej RMG w  poszczególnych Wydziałach  Urzędu Miejskiego 

stanowiłby punkt  2 porządku. 
Komisja,  jednogłośnie  –  4  głosami  za    przyjęła    proponowaną  zmianę    porządku  i 
jednogłośnie   4 głosami  za   przyjęła  następujący  porządek posiedzenia: 

1.  Informacja na temat  realizacji  uchwał Rady Miasta  Gdańska  za  2006r. 

2.  Przedstawienie protokołów    i omówienie  wyników   kontroli z   wykonania 
budżetu miasta  Gdańska za  2006r. a  przeprowadzonych  przez  członków 
Komisji  Rewizyjnej  RMG  w    poszczególnych  Wydziałach    Urzędu 
Miejskiego 

3.  Wypracowanie  opinii    do    sprawozdania    z  wykonania    budżetu  Miasta 
Gdańska  za  rok 2006. 

4.  Przyjęcie    wniosku    o  udzielenie  lub  nieudzielanie    absolutorium 
Prezydentowi Miasta  Gdańska  za  rok 2006 

5.  Przyjęcie  sprawozdania z działalności Komisji   za  I kwartał 2007r. 

6.  Sprawy wniesione, wolne  wnioski.
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PUNKT  1 
Informacja na temat  realizacji  uchwał Rady Miasta  Gdańska  za  2006r. 

Wiceprzewodniczący Komisji   radny Jerzy Borowczak 
Komisja otrzymała   szczegółową   informację     o   realizacji uchwał   Rady Miasta   Gdańska 
podjętych  w okresie  od  1 stycznia  do  31  grudnia  2006r..  Poproszę  o krótkie  omówienie 
tejże  informacji. 

Pani Danuta Janczarek   Sekretarz Miasta 
Prezydent Miasta Gdańska  przedłożył Komisji   szczegółową   informacje na temat realizacji 
uchwał  Rady Miasta  Gdańska, które  zostały podjęte  w roku  2006. 
Mówiąc  ogólnie  w roku  2006   Rada Miasta Gdańska  podjęła  ogółem: 
 360  uchwał 
  3  apele 
  1  oświadczenie . 
Z tych  360  uchwał,  11  było w sprawach  formalnych , natomiast  349  uchwał  przekazano 
do realizacji Prezydentowi Miasta Gdańska, z czego 

•  całkowicie  wykonano 277 uchwał 
•  w trakcie   realizacji jest 266 uchwał 
•  niewykonano      6    uchwał,  ale    w  informacji    szczegółowo    podano,  dlaczego    nie 

zostały  one  wykonane. 
Chciałabym  tutaj    jednoznacznie  oświadczyć,  że  nie  ma        takich  uchwał    Rady  Miasta 
Gdańska, gdzie  Prezydent nie podjąłby  czynności  w celu  ich  realizacji. 

Wiceprzewodniczący Komisji   radny Jerzy Borowczak 
Dziękuje  bardzo. Czy są jakieś  uwagi lub pytania   do przedstawionej informacji? 

Jeśli nie ma  pytań , to  uważam,  że  Komisja przyjęła  przedstawiona  informację  bez 
uwag. 

PUNKT  2 
Przedstawienie  protokołów    i  omówienie  wyników    kontroli  z    wykonania 
budżetu  miasta    Gdańska  za    2006r.  a  przeprowadzonych    przez    członków 
Komisji Rewizyjnej RMG w  poszczególnych Wydziałach  Urzędu Miejskiego 

Wiceprzewodniczący Komisji   radny  Jerzy Borowczak 
Chciałbym tutaj    nadmienić,  że Komisja Rewizyjna  jest  to  jedyna Komisja  Rady Miasta 
Gdańska, która  jest wpisana    w ustawę i  to ona  ma obowiązek kontroli, wyrażania opinii 
o    dobrym  bądź  złym    wykonywaniu  budżetu  za    rok  poprzedni.  Także  i  w  tym    roku 
zwróciliśmy    się    do  pana  Prezydenta      z  informacją,  że  takiej  kontroli    dokonamy    w 
Wydziałach  Urzędu Miasta, podając  imienny wykaz członków  Komisji oraz   przydzielone 
im Wydziały   do skontrolowania. Pan Prezydent   przyjął  tą    informację   do wiadomości      i 
wyznaczył    osoby  w  poszczególnych  Wydziałach,  które    upoważnił        do  udzielania 
informacji,  wyjaśnień i przedstawiania potrzebnych materiałów. 
Kontrolę w Wydziałach    Urzędu Miasta     rozpoczęliśmy  w  lutym  a zakończyliśmy   ją   w 
dniu wczorajszym. 
Chcę  dodać,  że  nie  miałem  żadnych  zastrzeżeń      od    członków    Komisji,  wszyscy    byli 
zadowoleni  z      otwartości,  udzielanych    informacji  i  wyjaśnień    od    przedstawicieli
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poszczególnych wydziałów. Obecność  dzisiaj tak  dużo osób :Sekretarza Miasta, Skarbnika 
Miasta ,  Zastępców  Prezydenta , Dyrektorów  kontrolowanych  Wydziałów i Kierowników 
Referatów , świadczy  o poważnym potraktowaniu tej kontroli, co bardzo nas  cieszy. Witam 
wszystkich   bardzo serdecznie. 

Pani Danuta  Janczarek – Sekretarz Miasta 
Jesteśmy  tutaj po to, aby służyć  wyjaśnieniami, jeżeli  członkowie  Komisji  mieliby jeszcze 
jakiekolwiek pytania. 

Wiceprzewodniczący Komisji   radny  Jerzy Borowczak 
Wszystkie nasze  protokoły  z przeprowadzonych kontroli  są dostępne  w Biurze Rady u pani 
Bogusi Pieklik,. Która  prowadzi    sekretariat Komisji Rewizyjnej  i  ze    szczegółami   można 
się    tam  zapoznać.  Dlatego  proszę      tutaj  mówić  bardzo    ogólnie,  wskazać    ewentualne 
nieprawidłowości i  wykonanie budżetu. 
Zaczniemy  od   wydziałów skontrolowanych przez   radnego  Arkadiusz  Żukowskiego. 

Radny  Arkadiusz  Żukowskiego – członek  Komisji 
Kontrolę przeprowadziłem  w  następujących  Wydziałach Urzędu Miejskiego: 

•  Biuro Rady Miasta  Gdańska 
•  Kancelaria  Prezydenta 
•  Biuro Prezydenta ds. Kultury, Sportu i Promocji 
•  Wydział Kadr  i Organizacji 

Biuro Rady  Miasta Gdańska 
Kontrola    została    przeprowadzona      w    marcu  br.  a  informacji  udzielała    pani  Regina 
Zarzycka – inspektor  w Biurze Rady Miasta Gdańska. 
Kontrola  obejmowała    dochody  i    wydatki  budżetu  za  rok    2006 w  zakresie    działu  750   
administracja publiczna  oraz  działu  758 różne  rozliczenia. 
W    2006    roku  zaplanowano    wydatki    na    kwotę  1.523.281.  zł  a    wydatkowano  kwotę 
1.494.969 .  zł,    co    stanowi 98 % planu. Największa pozycja   wydatków w   Biurze   Rady 
Miasta Gdańska  to  koszty  w §  3030   różne  wydatki  na rzecz  osób  fizycznych. Plan na 
rok  2006    1.168.500  a    wykonanie    1.168.728,  zł,    co  stanowi    99  %  planu.  Cała 
wydatkowana  kwota    przeznaczona    została    na    diety    dla  Radnym  Miasta    i  jednostek 
pomocniczych. 
Wydatki   w  zakresie poszczególnych    działów  nie przekroczyły   wielkości   zawartych  w 
planie  i  należy    je  uznać    za  zasadne.  W  wyniku    nie  stwierdzono    nieprawidłowości, 
naruszeń.  W    2006r.  w  biurze    Rady  Miasta    Gdańska    utrzymana    była  dyscyplina 
finansowana. 
Opierając    się  na wynikach    kontroli   wnioskuję    o    przyjęcie  sprawozdania    z wykonania 
budżetu Biura  Rady Miasta  Gdańska za  rok  2006. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Czy są uwagi, pytania ? 
Nie widzę. 

Kancelaria  Prezydenta 
Radny  Arkadiusz  Żukowski   członek  komisji 
W skład  Kancelarii Prezydenta  wchodzą następujące  referaty: 
§  Referat  Informacji i Komunikacji  Społecznej 
§  Referat Spraw Zagranicznych 
§  Samodzielne Stanowiska Pracy 
§  Sekretariat Związku  Miasta Bałtyckich 

Informacji  udzielali : 
§  Pan Andrzej Trojanowski   Dyrektor  Biura
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§  Pani Izabela Brodnicka – Główny Specjalista w Referacie  Promocji 

Referat    Informacji  i  Komunikacji  Społecznej  przed    reorganizacją    Urzędu    miasta 
znajdował    się  w  strukturze    Wydziału  Promocji  Miasta,    natomiast    po  reorganizacji    w 
Kancelarii Prezydenta. 
Kontrola    w  Referacie  Informacji  i  Komunikacji    Społecznej  obejmowała    wykonanie 
budżetu za  rok  2006  w  zakresie działu  750 – administracja  publiczna oraz  działu  921  
kultura  i ochrona dziedzictwa  narodowego. 
Dział  750: 
§  rozdział 75023  wydatki    zaplanowane 183.558 zł,   wydatki zrealizowane    159.299 zł, 

co  stanowi 86,8 %. 
§  rozdział 75075   promocja  jednostek  samorządu  terytorialnego : wydatki zaplanowane  

343.742 zł, zrealizowane  307.291 zł,  co stanowi 89,4% planu. 
§  rozdział  75095   pozostała  działalność; wydatki zaplanowane   26.000 zł,  zrealizowane 

 24.519 zł,  co  stanowi 94,3% planu. 
Dział 921: kwota  zaplanowana   45.000 zł,   wydatkowana  23.212  zł,   co   stanowi   51,6% 
planu. 

Referat  Spraw  Zagranicznych   referat  ten przed  reorganizacją   Urzędu  znajdował  się w 
strukturze  Biura  Prezydenta   Miasta a  po reorganizacji w Kancelarii Prezydenta. 
Kontrola    obejmowała   wydatki w  dziale    750  oraz    921    kultura    i  ochrona  dziedzictwa 
narodowego. 
Dział   750   zaplanowano  wydatki   na  kwotę   851.771 zł , wydatkowano 659.138 zł,  co 
stanowi   77% planu. Największą  kwotę    wydatkowano w paragrafie   4300 – zakup   usług 
pozostałych , a kwotę  tą wydatkowano  na  konferencje, jubileusze,  debaty. 
Dział  921   wykonanie  budżetu   w  47 %, 
Samodzielne  Stanowisko ds. BHP   i p.poż    zaplanowano kwotę   329.500 zł,  wykonanie 
320.571 zł,  co stanowi 97,2 %  planu. 
Samodzielne Stanowisko ds. Koordynacji  i Współpracy   zaplanowano   wydatki w kwocie 
724.443 zł,  wydatkowano  kwotę 688.476 zł,  czyli 95% planu. 

Opierając    się    na   wynikach    kontroli wnioskuje    o  przyjęcie  sprawozdania  z   wykonania 
budżetu  Kancelarii  Prezydenta za rok 2006. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Czy są uwagi, pytania ? 
Nie widzę. 

Biuro Prezydenta  ds. Kultury, Sportu i Promocji 
Radny  Arkadiusz  Żukowski   członek  komisji 
W skład  tego  Biura  wchodzą  trzy referaty: 
§  Referat Kultury, 
§  Referat Sportu , 
§  Referat Promocji 

Informacji  udzielali: 
§  Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura 
§  Pani Małgorzata  Żabka – podinspektor  w  Referacie  Kultury, 
§  Pani Krystyna Serafin   koordynator w Referacie Sportu 
§  Pani Izabela Brodnicka   Główny Specjalista  w Referacie  Promocji 

Referat Kultury przed  reorganizacją  Urzędu Miejskiego znajdował się  w strukturze  Biura 
Prezydenta  Miasta  a po reorganizacji w Biurze Prezydenta  ds. Kultury, Sportu i Promocji. 
Kontrola    tego    referatu  obejmowała    wykonanie  budżetu    działu  921  –  kultura  i  ochrona 
dziedzictwa  narodowego. Wydatki zaplanowano w  wysokości  1.363.417 zł.,  wykonano  w 
100%. Przychody zaplanowano w   kwocie 1.721.213 zł,  wykonano w kwocie 1.721.811 zł, 
czyli 99,9 % . 
Dział  921  kultura i ochrona  dziedzictwa  narodowego:
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§  Miejski Dom Kultury,   w którego      strukturze  funkcjonuje    dziewięć    oddziałów 

oraz  trzy zespoły  twórcze.  Miejski Dom Kultury zaplanował dotację   przedmiotową 
dla  instytucji  kultury  w kwocie   6.555.599 zł, która  została wykonana  w 100%. 

§  Teatr Miniatura – przychody zostały  zaplanowane na kwotę 2.919.570 zł, wykonanie 
w kwocie 3.044.602 zł,  czyli  104%  planu. 

§  Muzeum Historyczne Miasta Gdańska – zaplanowano dotację podmiotową z  budżetu 
dla  instytucji    kultury    w  kwocie    15.585.486  zł,  100%    wykonania.  Przychody 
wykonano w  103  %. 

Rozdział  92108 – filharmonie,  orkiestry ,  chóry i kapele: 
§  Chór    Scholla  Gedenensis  –  zaplanowano    przychody    w  kwocie  1.493.742  zł  , 

wykonanie  w 96%. 
§  Kapela  Gedenensis – wykonanie   przychodów  100,3 % . 

Rozdział    92109  –  ośrodki  kultury,    domy  ,  świetlice    i  kluby,  klub    Żak.  Przychody 
wykonano w  99,5%. 
Rozdział 92116 – biblioteki. Miejska Biblioteka Publiczna – przychody  wykonano w  100% 

Kontrolujący  z  wrócił    się    o  dodatkowe    wyjaśnienia.  Odpowiedź  pisemna      stanowi 
załącznik  do  protokołu  z kontroli. 
Wnioskuje  o przyjęcie  sprawozdania  z wykonania  budżetu Biura Prezydenta  ds. Kultury, 
Sportu i Promocji z a rok  2006. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Czy są uwagi, pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział Kadr i Organizacji 
Radny  Arkadiusz  Żukowski   członek  komisji 
Informacji  udzielała  pani Alicja Bilińska   Łoza    Dyrektor Wydziału. 
Kontrola  obejmowała   dział 750 – administracja  publiczna  oraz   751 – urzędy naczelnych 
organów    władzy    państwowej    i  kontroli    prawa  oraz    sądownictwa.    Wydatki    zostały 
wykonane  w 99%, na kwotę  63.904.274 zł. 
Również  kontrolujący  zwrócił      się      z  prośbą    o  dodatkowe   wyjaśnienia  na  piśmie,  które 
stanowią załącznik  do protokołu. 
Wnioskuje  o przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania budżetu  Wydział Kadr i Organizacji. 

Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje  Czy są uwagi lub  pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Poproszę   radnego  Pawła  Jaworskiego o przedstawienie wyników  kontroli w : 
§  Wydziale  Finansowym 
§  Wydziale   Polityki Gospodarczej 
§  Wydziale Skarbu 
§  Wydziale  Programów  Rozwojowych 

Wydział  Finansowy 
Radny  Paweł  Jaworski    członek Komisji 
Wyjaśnień  udzielała  pani Teresa  Blacharska   Dyrektor wydziału. 
Dochody    ogółem    plan w    kwocie  1.120.669.055  zł    zrealizowano w  102,1 %. Również 
dochody własne wykonano w 102,8 % 
Kontrolą objęto  wykonanie planu  dochodów  z tytułu podatków  i opłat  lokalnych. Łączne 
wpływy    w  2006  r.    tego      tytułu    wyniosły    223.552.033  zł.,  co  stanowi  101%    planu
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rocznego.   Najwyższe   wpływy  w wysokości ponad  200  mln zł zrealizowano w podatku 
od  nieruchomości, a plan w tym zakresie został   zrealizowany  w  101,8 %. 
Powyżej  planu  ukształtowały    się  wpływy  w  następujących  w  podatkach    i  opłatach 
lokalnych: 
§  podatek od środków  transportowych, 
§  opłata miejscowa, 
§  podatek  rolny, 
§  opłata administracyjna 
§  oplata za czynności urzędowe, 
§  podatek leśny, 

Poniżej planu  ukształtowały  się   dochody z następujących tytułów: 
§  oplata skarbowa, 
§  opłata  targowa, 
§  podatek od posiadania psów. 

Zaległości podatkowe zostały zabezpieczone poprzez wystawianie  tytułów  wykonawczych i 
skierowanie  ich    do  egzekucji,  jak  również    zgłoszenia  wierzytelności    podmiotów      w 
upadłości  do  syndyków  masy  upadłościowej  oraz do komorników  sądowych. 
W  2006 r. otrzymano  do realizacji   6.551   tytułów  wykonawczych na kwotę 4.916.662 zł 
Łącznie  w  2006 r. zrealizowano  pięć  5014   tytułów  wykonawczych  na kwotę ponad  6 
mln zł. 
W    tym  zakresie    nie      było    nieprawidłowości.  Wydział    Finansowy    należycie    dba    o 
egzekucje  podatków. 
W    toku  przeprowadzonej  kontroli    ustalono,  że  Wydział    Finansowy    wydał    dla  osób 
fizycznych: 
  ponad  71 tysięcy decyzji administracyjnych, ustalających podatek od nieruchomości 
  ponad 4,5  tysiąca  decyzji   w sprawie podatku  rolnego, 
  318 decyzji w sprawie podatku  leśnego 
  165  decyzji  o podatku od  środków  transportu, 
Ilość   wydawanych decyzji z roku na  rok wzrasta. 
W kontrolowanych przez siebie  wydziałach  słyszałem, że  borykają się one  z problemami 
kadrowymi.  Tym  bardziej  należy      docenić  pracę  urzędników    etatów    nie  przybywa    a 
pracy jest  coraz   więcej. 
Umorzenie  podatków.  W  analizowanym  okresie  Prezydent  Miasta  Gdańska    wydał      20 
decyzji w sprawie  umorzenia  podatku od nieruchomości.  W  9ciu przypadkach  dotyczyło 
to  osób  prawnych oraz 3  decyzje   umorzenia  samych odsetek. W jednej sprawie  dotyczyło 
to  osoby  prawnej. Zwolnienia  dotyczyły  głównie   podmiotów  o charakterze   publicznym; 
§  Parafia Rzymsko –Katolicka pw. Św. Ignacego  Loyoli, 
§  Hospicjum im. Księdza Eugeniusza Dutkiewicza 
§  Szpitale: św. Wojciecha, Mikołaja Kopernika,  prof.  T. Bilinkiewicza, 
§  Stacja  Pogotowia  Ratunkowego 
§  Pomorskie Centrum Chorób  Zakaźnych 
§  Ochotnicza Straż Pożarna. 

Sprawdzono  wszystkie    sprawy      dotyczące  ulg    podatkowych  i  nie  stwierdzono 
nieprawidłowości. 
Ponadto    w  Wydziale    Finansowym  przeprowadza    się    bieżące    analizy    płynności 
finansowej,  dzięki      którym    ustala    się  wysokość    środków    pieniężnych    oraz  okresy 
lokowania  wolnych środków. Dochody z tytułu oprocentowania  środków    na  rachunkach 
bankowych oraz    lokowania okresowo wolnych środków  pieniężnych  wyniosły  prawie  7 
mln zł. 
Przychody  budżetu  w 2006r.  zostały  zrealizowane   w wysokości  145.414.722 zł. Nie  było 
żadnych przekroczeń. Jeśli  chodzi o  rozchody  to spłacono   kredyty  na kwotę 59.344.190 zł 
zaciągniętych  w bankach. Można  stwierdzić, że  zadłużenie  spada. Na  wniosek Prezydenta 
Miasta Gdańska, WOŚiGW umorzył  pożyczki zaciągnięte  na  realizacje   takich  zadań  jak:
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§  budowa zbiorników  retencyjnych , 
§  budowa  zrzutu eksploatacyjnopowodziowego, 

  razem na kwotę  1.581.500 zł. 
Wydatki – zostały  wykonane zgodnie z założonymi planami. 
Reasumując:    wnoszę  o    przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania    budżetu  w  Wydziale 
Finansowym  za  rok 2006. . 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje  Czy są uwagi lub  pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział  Polityki Gospodarczej 
Radny Paweł Jaworski    członek  komisji 
Wyjaśnień  udzielała  Dyrektor  Wydziału   pani  Iwona Bierut. 
Wszystko    zostało    wykonane    zgodnie  i  z  planem  jedyna      rzecz,  która    nie    została 
wykonana   zgodnie z planem,  ale  ze względu na zmiany w przepisach  prawa od 1.01.2006r. 
Miało  to miejsce  w  dziale 4300 – realizacja projektu  „Biznes na Star”    wykonanie planu 
w  69%. 
Wnioskuje    o  przyjęcie    sprawozdania    z  wykonania    budżetu    w    wydziale    Polityki 
Gospodarczej. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje  Czy są uwagi lub  pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział  Skarbu 
Radny Paweł Jaworski    członek  Komisji 
Wyjaśnień  udzielał  Dyrektor  Wydziału  Pan  Tomasz  Lechowicz. 
Nie  stwierdzono żadnych  nieprawidłowości. Budżet  zrealizowany  zgodnie z planem. 
W dochodach  powiatu dział  700   gospodarka mieszkaniowa były znaczące przekroczenia 
wykonania  planu   w § 2360  wykonanie  180 % planu.  Wyjaśniono, że nie jest   to zależne 
od  Wydziału – ale  od  Wojewody  i ciężko jest  zaplanować  te  dochody. W związku  z tym 
nie można  tutaj dopatrywać  się   większej nieprawidłowości. 
Wnioskuje  o przyjęcie  sprawozdania  z wykonania  budżetu  w  Wydziale Skarbu. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje. Jeśli ktoś  z Państwa  chciałby  coś dodać,  uzupełnić   zapytać  proszę  bardzo  o 
pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział  Programów  Rozwojowych 
Radny Paweł Jaworski    członek  Komisji 
Wyjaśnień  udzielał  Dyrektor  Wydziału  Pan   Krzysztof  Rudziński  i Pani  Izabela  Kuś – 
Kierownik Referatu . 
Budżet    tego   Wydziału    również      był    realizowany    zgodnie    planem.   Mógłbym    o  tym 
Wydziale    również  opowiadać  długo,  ale    skoro    ustaliliśmy,  że    mówimy    tylko  o 
nieprawidłowościach  to  nie  pozostaje  mi    nic    innego    jak  zawnioskować  o  przyjęcie 
sprawozdania  z wykonania  budżetu  w  Wydziale  Programów Rozwojowych. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Myślę, że  będziemy mieli możliwość  podyskutowania  na temat, co  się udało  a  czego nie 
udało się w mieście  zrealizować..  A na dzisiaj dziękuję.  Jeśli ktoś  z Państwa  chciałby  coś 
dodać,  uzupełnić   zapytać  proszę  bardzo  pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 
Poproszę   radnego  Macieja   Krupę  o przedstawienie wyników  kontroli w : 
§  Wydziale  Środowiska 
§  Wydziale   Gospodarki Komunalnej
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§  Wydziale Obsługi Mieszkańców 
§  Wydziale  Spraw  Obywatelskich 

Wydział Środowiska 
Radny Maciej Krupa   członek Komisji 
Informacji udzielali  pracownicy  tegoż  Wydziału.. 
Uzyskane    informacje    dotyczyły  zarówno    wykonania    planu    dochodów  i    wydatków 
budżetu    jak    i  wykonania  planu  przychodów  i    wydatków    Gminnego  i  Powiatowego 
Funduszu  Ochrony   Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Dochody budżetu plan 149.865 zł, wykonanie    174.360 zł, tj 116,34 %  planu 
Wydatki   wykonano w   98.11 %. 
Gminny Fundusz  Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej   wykonanie   planu przychodu 
w  131,3 %,a  wykonanie planu  wydatków  w 68,3 % . 
Powiatowy Gminny Fundusz  Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej – wykonanie  planu 
przychodów  na poziomie  138,5 %, a  wykonanie  planu  wydatków  w  wysokości 76,2 %. 
Obszarem zainteresowania    było    zarówno      dodatkowy wzrost    przychodów    jak    również 
mniejsze wykonanie planu. Wyjaśnienia uzyskane od  pracowników   Wydziału  są w  pełni 
satysfakcjonujące  i załączone w  materiałach   w materiałach  do protokołu z kontroli. 
W związku z tym wnioskuje  o przyjęcie  sprawozdania  z wykonania  budżetu  w  Wydziale 
Środowiska. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje. Jeśli ktoś  z Państwa  chciałby  coś dodać,  uzupełnić   zapytać  proszę  bardzo  o 
pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział   Gospodarki Komunalnej 
Radny Maciej Krupa   członek Komisji 
Informacji udzielali  pracownicy  tegoż  Wydziału.. 
Wyjaśnień   udzielali   Dyrektor   Wydziału   Dimitris Skuras oraz Pani Maria Skoroszewska 
Romel   Kierownik  Referatu Ekonomicznego. 
Dochody  budżetu   wykonano  w 1007,% na  kwotę 105.737.341 zł , a wydatki w 98 %  tj., 
na kwotę 196.608.373 zł. 

Wnioskuję  o    przyjęcie    sprawozdania    z  wykonania    budżetu    w   Wydziale    Gospodarki 
Komunalnej. 
Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje  Czy są uwagi lub  pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział Obsługi Mieszkańców 
Radny Maciej Krupa   członek Komisji 
Wydział  ten nie realizuje   dochodów  dla  budżetu Miasta Gdańska, jedynie  wydatki. 
Wydatki  zrealizowano w  wysokości  88 %  na  kwotę 1.988.428 zł  przy  planie  2.254.698 
zł.
Nie wnoszę   żadnych uwag  i  proszę o przyjęcie   sprawozdania   z wykonania   budżetu   w 
Wydziale  Obsługi Mieszkańców. 
Wiceprzewodniczący  Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje  Czy są uwagi lub  pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Wydział  Spraw  Obywatelskich 
Radny Maciej Krupa   członek Komisji
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Dokumenty przedstawiała  i  wyjaśnień udzielała  pani Teresa  KlegerRudomino   Dyrektor 
Wydziału. 
Plan dochodów  wynosił  9.925.150 zł, wykonanie  9.857.878 zł,  co  stanowi 99.3%  planu. 
Realizacja  wydatków  miało  miejsce na poziomie  83,6 % tj. na kwotę  5.135.448 zł  przy 
założonym planie w  wysokości 6.139.426  zł. 
Kontrola  nie    wykazała    nieprawidłowości.  Wszelkie  odchylenia    zostały  omówione    a 
uzyskane wyjaśnienia  uznano za satysfakcjonujące. 

W  związku  z  powyższym wnoszę    żadnych  uwag  i      proszę  o  przyjęcie    sprawozdania    z 
wykonania  budżetu  w  Wydziale  Obsługi Mieszkańców. 

Wiceprzewodniczący   Komisji – radny  Jerzy Borowczak 
Dziękuje.  Jeśli  ktoś    z Państwa    chciałby    coś  dodać,    uzupełnić      zapytać    proszę    bardzo 
pytania ? 
Nie widzę. Przechodzimy  do kolejnego wydziału. 

Kontroli : 
•  Biura Zamówień  Publicznych 
•  Biura Kontroli 
•  Biura  Informatyki 
•  Biura ds. Europejskiego Centrum Solidarności 

Dokonał  radny    Jerzy Borowczak   wiceprzewodniczący  Komisji. Omawiając   wyniki 
kontroli powiedział  między  innymi, że   dokonując kontroli posiłkował  się  częścią opisową 
sprawozdania    z  wykonania    budżetu  miasta    Gdańska  za    rok  2006  poszczególnych 
wydziałów. 

Biuro Zamówień  Publicznych 
Biuro    Zamówień    Publicznych    zostało  powołane      20.12.2006r. w  ramach    reorganizacji 
Urzędu a  reprezentował je  Jan Szczepański – p.o Dyrektora. Kontrolowałem  zamówienia i 
przetargi    do    60.0000    euro    i  po    to    tys.  euro.  Biuro  Zamówień  Publicznych  nie  ma 
swojego  budżetu , realizuje  zamówienia   innych  Wydziałów. Nie stwierdziłem   uchybień 
w  procedurze  organizowani  przetargów    i  wnoszę  o  przyjęcie  sprawozdania    z  wykonania 
budżetu   w Biurze  Zamówień  Publicznych. 

Biuro Kontroli 
Informacji udzielała  Pani  Krystyna Kowieska – Główny Specjalista  ds. kontroli. 
Budżet   zaplanowano  na kwotę  150.000 zł   wydano  tylko 9.900 zł.  ,   tj. 6,6% planu. Tak 
niskie  wykonanie      wynikło  z  tego,  iż  nie  było  potrzeby  korzystania  z  ekspertów 
zewnętrznych. 
Wnoszę o przyjęcie sprawozdania  z wykonania budżetu   w Biurze  Kontroli. 

Biura  Informatyki 
Informacji udzielała  Pani Maria  Lipińska. 
Przetargi organizowane  na sprzęt komputerowy nie dochodzą   do skutku, są  zastrzeżenia, są 
podważane. Dlatego   wydatki    referatu    Informatyki  (przed    reorganizacją)   w    roku    2006 
wykonano  plan  w wysokości  46,37 %.. – przetargi  unieważnione lub zaskarżone. 
Zadanie  „ kary i grzywny….”  Wykonano na poziomie   w 111,83  %  tj. na kwotę 38.644 zł. 
Wnoszę o przyjęcie sprawozdania  z wykonania budżetu   w Biurze  Kontroli. 
Czy są jakieś  pytania? 

Radny Paweł  Jaworski – członek Komisji 
Rozumiem, że  kwota  nie wydatkowana przeszła  na  rok  2007? 
Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor Wydziału  Finansowego 
Środki z roku  2006  nie tyle  co przeszły, ale  zostały  odtworzone   w roku  2007.
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Radny  Jerzy Borowczak   wiceprzewodniczący  Komisji 
Wnoszę o przyjęcie sprawozdania  z wykonania budżetu   w Biurze  Kontroli. 

Biuro ds. Europejskiego Centrum Solidarności 
Informacji  udzielał    Dyrektor    Biura  oraz    Pani  Katarzyna  Dąbrowska    inspektor  ds. 
finansowych. 
Biuro   zostało powołane  w październiku  2006r.  do  listopada  trwał  nabór  kadr. Biuro nie 
posiadało    swojego   budżetu, korzystało z budżetu  innych   wydziałów,  jak np.    z Wydziału 
Promocji Miasta, Wydziału  Kultury. 
Na  rok 2007    Biuro to ma  zaplanowany  budżet   w kwocie 1,5 mln zł  na przygotowanie 
się  do Europejskiego Centrum Solidarności. wiele różnych promocji, spotkań 

Chociaż    Biuro    ds.  Europejskiego  Centrum  Solidarności,  niemniej    wnoszę    o  przyjęcie 
sprawozdania   z wykonania budżetu, tego  Biura, którego  wydatki przewijały  się   winnych 
Wydziałach. 

Jeśli Komisja ma jakieś  pytania, uwagi  do omówionych  wyżej przez mnie   sprawozdań,  to 
bardzo proszę 
Nie widzę. 

Prowadzący  obrady  radny  Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący Komisji 
Na dzisiaj  zakończymy posiedzenie, a jutro sprawozdania z kontroli  pozostałych wydziałów 
przedstawią   w dniu  jutrzejszym    radny Stefan   Grabski  i    radny Ryszard    Jędrzejczak oraz 
procedować   dalszy  porządek obrad. 

Komisja  po  krótkiej  dyskusji,  jednogłośnie    godzinę  rozpoczęcia  jutrzejszego    spotkania 
ustaliła  na  godz.  15,00, sala 208. 

Przewodniczący obrad   ogłosił przerwę  do  jutra  do  godz. 15,00 . 

4 kwietnia 2007 – godz. 15,00 
Radny    Jer zy    Borowczak    wiceprzewodniczący  Komisji  wznowił    posiedzenie  Komisji 
Rewizyjnej 
Powitał  wszystkich   obecnych. Stwierdził  qurum   komisja  w dniu  dzisiejszym obraduje 
w   pełnym, 7osobowym składzie. 
Lista  obecności  członków  Komisji  stanowi załącznik  nr 4  do  protokołu. 
Lista  obecności innych osób  biorących  udział  w posiedzeniu  stanowi  załącznik nr 5.  do 
protokołu. 
Poinformował, że   kontynuujemy  punkt  2 przyjętego  porządku  obrad. 
Poprosił  radnego    Ryszarda  Jędrzejczaka    o      przedstawienie    wyników    kontroli 
przeprowadzonej  w wydziałach:: 
§  Wydział  Edukacji 
§  Wydział Spraw  Społecznych 
§  Wydział  Zarządzania Kryzysowego i Ochrony Ludności 
§  Straż Miejska 
Radny Ryszard  Jędrzejczak   członek komisji 
Założenia  do  budżetu we wszystkich wyżej  wymienionych wydziałach  zostały  wykonane 
prawie  w 100%, w niektórych nawet   powyżej planu. 
Nie  zgłosił    uwag    do   wykonania    budżetu    do  żadnego    z  kontrolowanych   wydziałów  i 
wniósł  o przyjęcie  sprawozdania   z wykonania  budżetu  za  rok 2006   w w/w  wydziałach. 
Radny  Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący  Komisji 
Czy są jakieś  uwagi, pytania ? Nie widzę.
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Poproszę    przewodniczącego    komisji  o  przedstawienie  wyników    z  przeprowadzonych 
przez niego kontroli w : 
§  Wydziale  Geodezji 
§  Wydziale  Urbanistyki, Architektury i Ochrony  Zabytków 
§  Biurze Rozwoju Gdańska 

Wydział Geodezji 
Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
W Wydziale Geodezji  wyjaśnień  udzielał  Dyrektor  Wydziału – Bogumił Koczot 
Nie mam  uwag  do  wykonania   budżetu. Wynikły  małe  nieprawidłowości  w  załączniku nr 
13  do projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska 
z   wykonania    budżetu Miasta Gdańska  za    rok  2006  (druk  nr  174)  ale    zostały    one    już 
skorygowane   autopoprawką. 
Na  wydatkach  na zadaniach  własnych plan wyniósł 906 tys. zł wykonanie  636.765  zł.,  co 
stanowi  70%.  Wyjaśniono,  że    mniejsze    wykonanie  planu    wynikało  z    mniejszego 
zapotrzebowania  innych   wydziałów,  a  zadanie    to    dotyczyło    opracowań geodezyjnych    i 
kartograficznych  związanych  z  przygotowaniem  do  obrotu  i  regulacji  stanów    prawnych 
nieruchomoości  komunalnych. 
Zadania  powiatowe  w  dziale  710:  w § 71014   wykonano  w  28 %, przy planie  100 tys. 
zł,  a w §  71013  w  78%.przy planie 282 tys. zł. 

Największa pozycja     to Fundusz Gospodarki Zasobem Geodezyjnym  i Kartograficznym   
wykonanie na poziomie  57% .  Plan zakładał  kwotę 3.897.779 zł,  a  wydatkowano   kwotę 
2.644.340 z ł.  Poproszę o wyjaśnienie  tej  różnicy  radnym. 

Pan Bogumił  Koczot – Dyrektor Wydziału  Geodezji 
Różnica   wynika  z    tego,  że  prace    geodezyjnokartograficzne        są    finansowane    przede 
wszystkim  ze    środków    rządowych,  jest    to    fundusz    celowy.  Zgodnie  z  ustawą    mamy 
przystąpić  do budowy zasobu  opisowego  ewidencji  budynków  i lokali.  Fundusz  celowy 
przechodzi z  roku   na  rok,  stąd    też    fundusze   z    roku ubiegłego, które      zaoszczędziliśmy 
przeszły  na ten  rok. W tym  roku  mogliśmy  już  ogłosić  przetarg  na 20  obrębów  miasta 
Gdańska,   co  sfinansujemy z  tych  środków. 
Przetarg  zostanie  rozstrzygnięty do  czerwca i  te  20  obrębów   wmieście mamy  ich  180, 
zaczniemy  realizować w  terminie  15tu  miesięcy od  daty podpisania umowy. Czyli  środki 
zeszłoroczne i tegoroczne  sfinansują  nam  to  zadanie , na które  zaplanowano  ok. 2 mln  zł. 

Wydział  Urbanistyki, Architektury i Ochrony  Zabytków 
Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
Dokumenty  przedstawiała  i  informacji udzielała  Pani Anna  Filipowicz. 
Budżet   został   zaplanowany    na kwotę  2.679.523 zł,   a w wyniku   zmian   w ciągu  roku 
został podniesiony  do kwoty  3.235.623 zł.  Budżet  zrealizowano  na kwotę  2.589.640 zł, 
co  stanowi 80 % . Dlaczego  jest  taka różnica. – proszę  o wyjaśnienie 

Pan Andrzej  Duch   Dyrektor  Wydziału 
Podniesienie kwoty  budżetu   Wydziału   wynikało   z  faktu   przeznaczenia    na Kościół   Św. 
Katarzyny  500 tys. zł , które  pierwotnie były  rezerwowane na   dofinansowanie  remontów 
obiektów    wpisanych    do  rejestru    zabytków    zostało    to  skonsumowane.  Natomiast 
obniżenie  tej kwoty  wynikało  z faktu, że  w roku ubiegłym nie udało nam  się  przygotować 
i  zaawansować sprawy konkursu    na   Europejskie   Centrum Solidarności,  a  to z uwagi    na 
fakt,  że    Ministerstwo    Kultury,  które    włączyło  się  jako  patron    tego  konkursu,  musiało 
uzgodnić    program  użytkowy.  Program    ten    był      dosyć    długo    doprecyzowywany  i 
uzgadniany    dosyć    długo.  Stosunkowo  niedawno    uzyskaliśmy  ostateczna    formułę    tego 
programu.  To są  dwie  podstawowe  przyczyny  tych zmian.
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Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
Wydatki  na  Balic Arena   zaplanowano  na  kwotę  203  tys. zł    gdzie  ta pozycja   znajduje 
się  sprawozdaniu? 

Pani Teresa  Blacharska   Dyrektor Wydziału  Finansowego 
Strona  182  sprawozdania    rozdział  71005    prace  geologiczne (nieinwestycyjne) oraz 
w    rozdziale    71095    pozostała    działalność  .  podane    jest    to  w  kwocie    ogólnej  – 
wyszczególnione  zostało  zadanie   organizacja konkursów  na  koncepcję  architektoniczną 
stadionu „Balic Arena” (str. 183  sprawozdania) 

Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
Dziękuje nie mam więcej  uwag. 
Chciałby  jeszcze  prosić  o  wyjaśnienie  takiej  sprawy. Otóż  dowiedziałem  się,  że na ul. 
Łąkowej, gdzie  TBS „Motława” ma rewitalizować  kawałek  tej dzielnicy, zapadła  decyzja o 
rozbiórce    tych    budynków  ,  które    „  na  oko”    wyglądają    jeszcze  bardzo  porządnie. 
Usłyszałem, że  nie opłaca  się   ich  rewitalizować,  czyli  rewitalizacja będzie  polegała  na 
rozbiórce tych  kilku ładnych  budynków. 

Pan Wiesław  Bielawski   Zastępca  Prezydenta Miasta 
Rewitalizacja  z natury rzeczy  nie wiąże  się li tylko  z remontem   istniejących  budynków. 
Jest   to pojęcie  znacznie szersze,   wykraczające  daleko poza   zakres   czysto inwestycyjny. 
Niemniej  w  odniesieniu    do  tego  przypadku  mamy  rzeczywiście    sytuację,  a  w  której 
nakłady mogą  być  niewspółmiernie   do efektu, jaki się  osiąga. Jak  Pan powiedział  obiekt 
„n a oko” może wyglądać jeszcze  na  zewnątrz  dobrze, ale  stan techniczny  nie pozwala na 
to,  aby  wykorzystywać    istniejące    elementy    do    użytkowania    tego    obiektu.  Natomiast 
najistotniejsze  w tym  wszystkim jest zachowanie   konserwatora  zabytków , który  wydaje 
opinię,    czy    dany  obiekt można    rozebrać    czy  też    nie.  Jeżeli  taka      zgoda    jest,    to  bez 
wątpienia  będziemy z tego korzystać i rozbierać. 

Biuro  Rozwoju Gdańska 
Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
W  Biurze  Rozwoju  Gdańska    wykonanie  budżetu    kształtuje    się      w  granicach    100%. 
Wszystko  się  zgadza, nie mam  większych uwag. Dziękuję. 
Parę  dni  temu  brałem  udział   w omawianiu   „Studium…” gdzie      dowiedzieliśmy się, że 
ludność  Gdańska  na przestrzeni niewielu  lat zmniejszy  się  460 tysięcy   do  362  tysięcy. 
Zmartwiło  mnie  to,  bo  taka  depopulacja  nie wiąże się   z rozwojem miasta.  W związku z 
tym chciałbym zapytać  się  o  wykonanie inwestycji w  roku  2006. Rozumiem, że  ogólnie 
wykonanie budżetu  w cyferkach  nam się  zgadza, ale pewnie  robiliśmy  modernizacje  tych 
cyferek i  z czegoś  rezygnowaliśmy. 
Poza  tym    jest    nadwyżka      budżetowa,  która    wynika    na  pewno  również  z    tego,  ze 
niektórych rzeczy  nie wykonaliśmy. 

Pani Izabela Kuś – Kierownik Referatu Planowania i Rozliczeń 
Wykonanie  finansowe planu   inwestycyjnego   na koniec  2006r. było  na poziomie  93 %. 
We  wrześniu    dokonano      dosyć    sporej  korekty  planu    inwestycyjnego,  polegającej    na 
przeniesieniu    części    środków    finansowych  na  rok  2007    bez    rezygnacji  zadań. Było    to 
niewykonanie    finansowe,  wynikające  z  różnych    przyczyn,  z  przesunięcia  terminów   
praktycznie      okres      inwestycyjny    zaczął    się  pod  koniec    kwietnia  . 
Znaczące  niewykonanie  rzeczowe   do Hala WidowiskowoSportowa, gdyż  były  problemy 
z    wyborem    wykonawcy.  Oraz    zadanie    przebudowa    ulicy  Kartuskiej,  które 
rozpoczęliśmy    dopiero  w  tym    roku.  Przesunięcie  terminu    rozpoczęcia  tej    inwestycji 
związane  było  z organizacją  ruchu  drogowego.
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Pan  Marek Piskorski – Dyrektor  Biura  Rozwoju Gdańska 
Wielkość  362   tysięcy mieszkańców    w roku 2030,   to  prognoza  GUSu , z która się nie 
zgadzamy. Prognoza    ta    została   wyprowadzona z prostej  ekstrapolacji,  trendów   ostatnich 
lat. Trendy są takie, że   jest  spadek  przyrostu naturalnego, a  w ostatnich latach   jest także 
ujemny  przyrost   imigracyjny – czyli  jest przewaga  wyjeżdżających  nad  osiedlającymi  się 
w mieście.    Jest    to cecha   charakterystyczna   dla   wszystkich   wielkich miast,   bo główny 
element   tej migracji,   to przenoszenie  się mieszkańców    do gmin ościennych. Metropolia 
czy aglomeracja  nie traci , metropolia   jako całość  zwiększa  swoją   liczbę mieszkańców  
czyli   rynek pracy,   rynek usług,   ma  klientów  i pracowników. Natomiast miasta centralne 
tracą  liczbę mieszkańców i jest  to rzeczywiście niekorzystne  zjawisko. 
Te    prognozy    GUSu  już  w  okresie  ostatnich  dwóch    się  nie  potwierdziły,  bo  się  więcej 
Gdańszczan  urodziło niż   zakładano   i to o znaczące wielkości, również mniej osób zmarło 
niż  zakładano.  Stąd    jest  przesłanka,  żeby    tak    pesymistycznie  na    rozwój  demograficznie 
miasta nie patrzeć jak zakładał  GUS. W  Studium  docelową liczbę ludności  przyjęliśmy  nie 
362    tysiące    tylko    420    tysięcy.  Równocześnie    miasto    zachęca    mieszkańców      do 
pozostania  w granicach  miasta – zachęta  ta polega  na otwarciu  szerokiej oferty  terenów 
mieszkaniowych. 

Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
Nie mam żadnych  zastrzeżeń  do tych trzech kontrolowanych przeze mnie wydziałów. 
Radny  Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący  Komisji 
Czyli  wnosi Pan o przyjęcie sprawozdania z  realizacji  budżetu  w tych  wydziałach na 
rok  2006? 

Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
Tak. 
Radny  Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący  Komisji 
Dziękuje. Dziękuję  państwu za przybycie.  Ogłaszam   przerwę. 

Po przerwie komisja przystąpiła  do procedowania porządku  obrad. 

PUNKT  3 
Wypracowanie opinii  do  sprawozdania  z wykonania  budżetu Miasta Gdańska 
za  rok 2006. 

Prowadzący  obrady   Jerzy  Borowczak    wiceprzewodniczący  Komisji 
Komisja  otrzymała  projekt  opinii   dotyczącej przyjęcia sprawozdania z wykonania  budżetu 
miasta Gdańska  za  rok 2006r. 
Czy są jakieś  pytania, uwagi? 

Radny  Stefan Grabski   przewodniczący Komisji 
Jako  opozycja,  mam  święte    prawo    zabrać    głos    i  uważam,  że   wprawdzie    cyferki      w 
naszym    budżecie  się  zgadzają,  ale  trzeba    zaznaczyć,  że  były  one  co  jakiś    czas 
modernizowane    co  miesiąc,  co    dwa,  trzy  i  w  niektórych  przypadkach    te    kwoty    z 
wykonania  różnią  się  od  tych założonych, często  o  30%. Ponadto mamy nadwyżkę,  czyli 
niewykonane  zostały    jakieś    inwestycje,    to  też    się  z    tym  nie  zgadzamy.    Również 
niewykonane  zostały    inwestycje    drogowe. To   co   mamy dzisiaj  na  naszych    ulicach,    to 
również  wynik tej  działalności  budżetowej  i  działalności  prezydenta za rok  2006. Mamy 
już kwiecień  2007r., natomiast  sytuacja na drogach  jeszcze  się pogarsza.  To  o czym teraz 
mówię,  to nie jest  tylko moje  odczucie,  to są również  skargi  mieszkańców, którzy  wprost 
mówią, że  umierają ich krewni i bliscy   w karetkach, które nie mogą  dojechać    do  chorych 
z zawałami, z zatorami   to  już  jest  dramat. Karetki nie potrafią się  przebić  w ciągu  pół 
godziny    w  godzinach    szczytu.  Ponadto    jako    radny  i  jako  członek  Komisji  Rewizyjnej
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cieszę    się    zainteresowaniem  mieszkańców    spoza    mojej    dzielnicy,  którzy    również 
narzekają  na politykę mieszkaniową,   na przydziały   mieszkań, na  parę  innych  rzeczy. W 
tych  sprawach  składam zapytania,  ale  niestety    jeszcze  nie wszystkie  odpowiedzi    do mnie 
dotarły. 
Więc  skorzystam  z mojego  świętego  prawa    opozycji  i  mimo,  że    cyferki    się      zgadzają, 
różnią  się oczywiście od tych założonych na początku na  skutek  zmian, to będę przeciwny 
tej  opinii. 

Radny  Paweł  Jaworski – członek Komisji 
Chciałbym  się odnieść   merytorycznie, nie politycznie  do  wykonania tego  budżetu. Robiąc 
kontrolę można powiedzieć, że   urzędnicy, Urząd Miasta  , wykonał   pracę     praktycznie w 
100%. To co im kazano, zrobiono, wykonano i nie mammy zastrzeżeń do pracy urzędników. 
Jeśli    chodzi  o    tą  nadwyżką  budżetową,    to  wszyscy  wiemy,  że    są    to    pozorne 
oszczędności, gdyż  są to niezrealizowane  inwestycje i wszyscy wiemy, że  ceny  idą  w górę. 
To   co byśmy   zrobili    za   40 mln  zł,    to  teraz na  to możemy   wydać   przynajmniej   30% 
więcej,  jak nie więcej. Czyli   na dobra sprawę, niezrealizowane   inwestycje,  to nie  jest  tak 
jak  szumnie  pisze   prasa –cieszyć się, że mamy nadwyżkę. Nie,   bo   to będzie nas   drożej 
kosztowało. Po drugie,  jeżeli   już  ta nadwyżka  się  pojawiła,  to pamiętajmy  o  tym, że na 
niektóre  sprawy  środków  brakowało. 
Reasumując  celowość wydatkowania  tych  środków,  to nie zgadzam  się  z tym, że  szły  na 
te  cele. Pragnę dodać,  że jestem zaskoczony   po kontroli w hali, że  największa  inwestycja 
w Gdańsku  została  oddana, powiem  wprost   w obce  ręce.  Wydatkujemy nasze  pieniądze, 
natomiast  nie  mamy  na    to  żadnego    wpływu    Muszę  tutaj  powiedzieć,  że    dokonując 
wybiórczo  kontroli  innych  realizacji  inwestycji,    to  wszędzie    są  podpisane    aneksy    do 
umowy.  Czyli,      do  inwestycji,  które  prowadzą  nasi    urzędnicy    w  mieście    są  podpisane 
stosowne aneksy. Hala prowadzona    jest przez   Sopot  i brakuje    tam  tych aneksów. Pragnę 
tutaj    wyrazić    podziw    dla  naszych    urzędników,  którzy    pilnują    tych    spraw,  natomiast 
scedowanie    tych zadań  na  Sopot   było   decyzją prezydenta. Dlatego,   nie zgadzam   się z 
oddawaniem tak  dużych inwestycji  w inne ręce, gdzie  nie mamy na to wpływu. Dziękuję. 

Radny  Ryszard Jędrzejczak – członek Komisji 
Ja   również   chciałbym zaznaczyć, że na poziomie  wydziałów  zwłaszcza tych, w których 
miałem  przyjemność    być  –  rzeczywiście  wykonano  wszystko  zgodnie    i  pracownicy 
wykazali się  pełną  mobilizacją i  to,  co im polecono,  wykonali. Nie podoba   mi  się  tylko 
struktura  tego   budżetu  i założenia. To,  co było  do  wykonania,  to  wykonali   a to,  co 
było w  samych założeniach  tego  budżetu  i  rozdysponowanie tych  pieniędzy  mogło być 
troszeczkę  inne  i  bardziej korzystne dla mieszkańców  Gdańska. 

Prowadzący obrady  radny Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący Komisji 
Oczywiście,  jak  pan  przewodniczący    zaznaczył,  że  świętym  prawem  opozycji  jest  nie 
zgadzanie  się.  Natomiast    pamiętajmy,  że  budżet    ten  powstawał    w  całkiem  innych 
okolicznościach, przy  udziale  innych radnych i w całkiem innej  sytuacji społecznej,  nawet 
politycznej. Budżet   na  rok  2007  na pewno będzie  bardziej przyjazny mieszkańcom. 
Proszę o  zabranie  głosu przez  radnego Macieja Krupę. 

Radny  Maciej Krupa   członek Komisji 
Korzystając  z okazji, że  zabrany  głos  jest odnotowany w protokole,  to chciałbym wyrazić 
opinię  ,  że  po  wysłuchaniu    głosów    kolegów    z  opozycji,  jestem  zdziwiony    ich 
stanowiskiem.    Kontrolowali    wydziały    Urzędu  Miejskiego    w  Gdańsku  i    w  przypadku 
wszystkich kontrolowanych przez    siebie wydziałów   dokonali pozytywnej  ich   oceny,  jeśli 
chodzi  o wykonanie budżetu za  rok 2006. 
Przypominam,  że  kierować  mieli  się  kryteriami    legalności,  celowości,  gospodarności  i 
rzetelności. W  żadnym kontrolowanym przez  siebie  wydziale nie znaleźli podstaw  do  tego, 
żeby   w oparciu o te kryteria  zakwestionować  to, co  w tych wydziałach  zostało  wykonane.
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W  związku  z  tym,  wyrażam  zdziwienie    stanowiskiem  nie  poparcia    absolutorium  za 
wykonanie  budżetu  za    rok  2006.    Ponieważ    w  wypowiedziach    panów    przewija    się 
kwestia   celowości,    to pragnę podkreślić, że   z celami   mogą  się   panowie nie  zgadzać w 
momencie przyjmowania   budżetu. Głos   czytelny   opozycji, że nie zgadza się z   budżetem 
przedstawionym, czy zaproponowanym  przez  prezydenta miasta  jest w pełni jasny i w pełni 
prezentuje   inne podejście  do spraw  miasta. 

Radny  Paweł  Jaworski – członek Komisji 
Odnosząc    się    do    słów    przedmówcy,  pragnę  zwrócić    uwagę,  żeby  wsłuchiwać    się  w 
słowa,   w to,  co ja powiedziałem. Wykonanie budżetu zgadza  się. Natomiast pragnę zwrócić 
uwagę,  żeby  kolega    poczytał      głębiej    i  doszkolił    się  w  tym  temacie,  że  w  tej  chwili 
rozmawiamy  o  opinii a nie o absolutorium.  Biorąc  pod  uwagę  absolutorium,  to nie dodał 
kolega, że   ocenia  się nie tylko  budżet, ale  całokształt i przy absolutorium nie można  tylko 
opierać  się  na cyferkach.  A gdyby  się okazało, że były  jakieś  duże  nieprawidłowości,   a 
cyferki   by   się zgadzały  i   co wtedy?  Także byśmy   głosowali o   absolutorium, gdyby się 
okazało  np.    że  pan  prezydent  wziął  łapówkę,  czy  pan  nie  wziąłby    tego  pod  uwagę?  Ta 
dygresja  jest  tylko odniesieniem się  do  tego, że  przy  absolutorium nie bierze  się    tylko 
pod    rozwagę    wykonanie    cyferek,  ale  całokształt.    Całokształt    to    właśnie  budżet, 
prowadzenie polityki Miasta , czyli  decydujący  na to, na co  te środki mają być  wydawane. 
Dziękuje. 

Radny  Maciej Krupa   członek komisji 
Odnosząc  się do słów  radnego Jaworskiego, chciałbym stwierdzić, ze jestem mu wdzięczny 
za wykazanie nieścisłości   w mojej wypowiedzi. Rzeczywiście  powinienem odnosić się nie 
do    kwestii  udzielania    absolutorium panu    prezydentowi    za miniony    rok,  a  jedynie      do 
kwestii    przyjęcia  naszej    opinii      z  wykonania    miasta    Gdańska  za  rok  2006. 
Jeśli  chodzi  o  przyjęcie  opinii      to  pragnę    jeszcze    raz    podkreślić,  że  skoro  panowie 
stwierdzili,  że wszystkie  sprawdzane   wydziały  zrealizowały   wszystko  tak    jak  należy,    to 
panów  decyzja o tym, żeby  tej   opinii nie poprzeć  jest  co najmniej dziwna.  W przypadku 
absolutorium, oczywiście będziemy  brali pod  uwagę  nie tylko kwestie   wykonania  budżetu 
czy  zgadzają  się  kwoty,  i  czy    wszystko  zostało  zrealizowane  zgodnie    z  planem.  Radny 
Jaworski ma absolutną  rację, bo tam rzeczywiście  jest większe pole  do popisu dla bardzie 
politycznych      decyzji,  które    rzeczywiście  będą    bardziej  zrozumiałe,  ale    do  tego 
przejdziemy za chwilę. 

Prowadzący obrady  radny Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący komisji 
Proponowałbym zakończyć  tę  dyskusję. Mówimy  o rzeczach oczywistych. Prawo opozycji 
jest   takie i    nie  jest  to dla mnie żadne  zaskoczenie. Rozumiem, nie możecie poprzeć, bo 
jesteście  w opozycji i nie przegadujmy  się. 

Radny  Paweł  Jaworski – członek komisji 
Pragnę  tylko    zwrócić    uwagę,  że  my  nie  powiedzieliśmy,  że  nie  poprzemy,  tylko  że  nie 
zgadzamy  się  z wykonaniem budżetu. Nie mieliśmy  tutaj wątpliwości, że wszystkie cyferki 
się zgadzają,  tylko podnosiliśmy uwagi    co   do meritum budżetu a  nie,  że coś    się  tam nie 
zgadza.   Nikt    nie powiedział,  ani  ja,  ani   moi koledzy, że  nie poprzemy      tej opinii,  tylko 
mówiliśmy, że  tak powiemy  o budżecie. 

Prowadzący obrady  radny Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący komisji 
Dziękuje    bardzo. Wypowiedzieliśmy    swoje  kwestie  i  przechodzimy    do  głosowania  nad 
przyjęciem  opinii,  z której  treścią  wszyscy  się  zapoznali. 
Nie widzę głosów  w dyskusji, wobec tego poddaję pod głosowanie : 

•  Uchwala  się  co następuje: opiniuje  się  pozytywnie sprawozdanie z  wykonania 
budżetu Miasta Gdańska za  rok  2006. Przedstawiona opinia  stanowi załącznik 
do  uchwały. 
Kto z członków  komisji jest za podjęciem takiej uchwały?
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Komisja w  głosowaniu    jawnym – 6   głosami  za, przy   1 głosie   przeciwnym – przyjęła 
opinię  i  zaopiniowała pozytywnie   sprawozdanie  z   wykonania budżetu miasta Gdańska  za 
rok  2006. 
Uchwałą  Nr  1/2007  Komisji  Rewizyjnej    z  dnia  4  kwietnia    2007r   w  sprawie 
zaopiniowania sprawozdania   rocznego z  wykonania   budżetu miasta Gdańska za  rok 2006 
wraz  z opinią  stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

PUNKT  4 
Przyjęcie  wniosku  o udzielenie  lub nieudzielanie  absolutorium Prezydentowi 
Miasta  Gdańska  za  rok 2006 

Prowadzący obrady  radny Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący Komisji 
Przedstawił   projekt   uchwały w sprawie wniosku o udzielenie    absolutorium Prezydentowi 
Miasta  Gdańska   za  2006. 

Radny  Paweł  Jaworski   członek komisji 
Co  do  budżetu  i      jego  wykonania to   cyfry    się     zgadzają, natomiast z  istotą, czyli     co 
Prezydent  wnioskował  i na jakie  cele przekazywać  te środki,  to z tym  się  nie zgadzamy. 
Również nie zgadzam  się z  oddaniem  środków  pod  kontrolę   innego miasta jak  również 
ograniczeniem   środków  na pomoc  społeczną. 
W związku z powyższym jestem za nieudzieleniem absolutorium. 

Prowadzący obrady  radny Jerzy Borowczak – wiceprzewodniczący Komisji 
Nie widzę  więcej  głosów   w dyskusji,  w związku z czym  przechodzimy  do głosowania. 

Komisja w  głosowaniu jawnym,  stosunkiem głosów    4 za,  3  przeciw  przyjęła  uchwałę 
w sprawie  wystąpienia   do  RMG z wnioskiem o udzielenie absolutorium Prezydentowi 
Miasta Gdańska za  2006r. 
Wniosek  stanowi załącznik  do  uchwały. 

Uchwałą Nr  2/2007 Komisji Rewizyjnej    z dnia 4 kwietnia   2007r  w  sprawie  wniosku o 
udzielenie  absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Gdańska  za    2006r,  wraz  z  wnioskiem, 
stanowi    załącznik  do protokołu 

Komisja    jednomyślnie    przyjęła    projekt    uchwały      RMG  w  sprawie    udzielenia 
absolutorium za  rok 2006   Prezydentowi  Miasta Gdańska. 
Projekt   uchwały   zostanie przedłożony Przewodniczącemu RMG  celem wprowadzenia  go 
do porządku  obrad  sesji Rady Miasta  Gdańska  wyznaczonej na dzień 26 kwietnia 2007. 

PUNKT  5 
Przyjęcie  sprawozdania z działalności Komisji   za  I kwartał 2007r. 

Komisja, jednogłośnie   7 głosami za  przyjęła  sprawozdanie  ze  swojej działalności  w  I 
szym kwartale  2007r. 
Sprawozdanie  to  stanowi załącznik  nr 6  do  niniejszego  protokołu.
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PUNKT  6 

Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 

Radny  Marcin Skwierawski   członek  Komisji 
Wnioskuje    o    to,    aby    Komisja    wystąpiła      do    Prezydenta    Sopotu  z  prośbą  o 
ustosunkowanie  się    do    protokołu    z    naszej  kontroli    przeprowadzonej      w  Wydziale 
Programów    Rozwojowych,  a    dotyczącej    budowy    Wielofunkcyjnej    Hali  Sportowo 
Widowiskowej. 

Radny   Paweł  Jaworski   członek Komisji 
Nie  mówię, że   nie możemy  wystąpić  z taką  prośbą, ale jeżeli my  wystąpimy,  to możemy 
otrzymać   odpowiedź   albo  i  nie. Gdyby      z    takim pismem     w  imieniu Komisji   wystąpił 
Prezydent,  to zgodnie  z umowa  zawartą  pomiędzy  Gdańskiem a  Sopotem, miasto może 
żądać    wszelkich    wyjaśnień.  Dlatego    jestem  za    tym,  aby    Prezydent    wystąpił      do 
Prezydenta  Sopotu  o  ustosunkowanie  się  do  tego   protokołu. 

Radny  Jerzy Borowczak   wiceprzewodniczący  Komisji 
Są dwa wnioski: 
1.  aby  Komisja    wystąpiła  do  prezydenta      miasta  Sopotu  o    ustosunkowanie  się      do 

protokołu z kontroli 
2.  aby Komisja  wystąpiła do  prezydenta  miasta Gdańska,  aby  on  wystąpił do Prezydenta 

Sopotu  o  ustosunkowanie się  do protokołu  z kontroli. 
Kontrole   prowadziła   Komisja   Rewizyjna  i   uważam, że   mamy   prawo   zwrócić    się   do 
miasta    Sopotu.  Jesteśmy    ważnym  i  ustawowym    ciałem,  jedyną    Komisja    zapisaną    w 
ustawie,  dlatego    proponuję  przegłosować  wniosek  radnego    Skwierawskiego  o 
wystąpienie    do  Prezydenta    Sopotu    o  ustosunkowanie  się    do    protokołu    kontroli  w 
Wydziale    Programów    Rozwojowych,  a    dotyczącej    budowy    Wielofunkcyjnej    Hali 
Sportowo Widowiskowej. 
Kto  jest za  takim wnioskiem   za 7  głosów,  jednogłośnie. Wniosek  uzyskał  poparcie. 

Radny  Stefan Grabski   przewodniczący  Komisji 
Chciałbym  przypomnieć,  że  my  jako  Komisja    mamy  jeszcze  możliwości  pokontrolne. 
Dzisiejszy   wniosek   wiąże    się    z  wynikiem    kontroli  i    na  pewno      doprowadzimy    do 
takiego  spotkania,  na którym  będą  również gremia  sopockie. 

Na  tym posiedzenie zakończono    godz.  18,00 

Wiceprzewodniczący 
Komisji Rewizyjnej RMG 

Jerzy Borowczak


